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i Toni Bosch 
Individualitzar, posar noms i cognoms a l'esforç col·lectiu sempre és 
injust. Però estareu d'acord que en el cas dels Diables els seus quinze 
anys d'història es poden personalitzar en els noms d'en Toni Bosch 
i l'Alfons Senyé. 

Eis ulls encara se'ls il·luminen al recordar aquells primers temps, 
quan eren un grapat d'amics ben avinguts de poc més de vint anys 
que sovint coincidien a la Patum de Berga i d'altres celebracions de 
foc. L'Alfons encara està en actiu, però en Toni fa uns quatre o cinc 
anys que s'ho mira des de lluny. Confessa que ho troba a faltar, però 
a la seva edat li falta temps i s'ha vist obligat a triar entre la feina i 
la colla."L'any passat vaig anar a veure el primer correfoc i al segon 
ja no hi vaig tornar perquè des de fora ho veus d'una altra manera 
i voldries ser-hi. Si pogués escollir fer tres sortides a l'any, segur que 
continuaria. Però hi ha tota una gent que empeny, que en té ganes, 
que està treballant a la colla i s'ha de deixar pas". 

Per tal de no deixar de banda els més veterans, la colla ja prepara 
una alternativa: la via del soci col·laborador,"gent que ha estat a la 
colla però que no ve a les sortides. Aquests participaran a la 
carretillada que es fa dijous a la nit i així els proporcionarem una 
oportunitat perquè puguin continuar cremant". 

Transcorreguts quinze anys és evident que les coses han canviat i la 
colla s'ha transformat en una gran família amb un ampli ventall d'edats 
on es fan més paleses les diferències generacionals. L'any passat 
l'Alfons era cap de colla i ja va constatar que "connectar amb la gent 
de 18 anys és molt complicat". 

En Toni és del parer "que el pes encara el du la gent antiga. Aquest 
factor encara té molt de poder - i ja està bé, perquè aporta 
experiència-, però falta que pugi una generació nova. Pels nens de 
la colla infantil tota la vida hi ha hagut Diables i veus que ho viuen, 
s'ho creuen i ho respecten molt més. Això ens ho trobarem d'aquí 
a quatre, cinc o sis anys.Tindrem una base més' bona i gent que farà 
evolucionar la colla d'una altra manera. Aquests nanos s'identificaran 
més i estimaran la seva ciutat". 

cap de colla dels Diables de Granollers 
On situaries els Diables de Granollers en el context de les colles! 
En el món dels diables hi ha l'avantatge que no hi ha rànkings, però el que sabem és que tenim bona reputació entre les 
colles. Estem ben considerats en rigorositat i seguretat pel que fa a accidents, podem dir que en quinze anys pràcticament 
no n'hem tingut cap. Som molt conscients que estem treballant amb foc i això és perillós; ha estat una cosa que tots els caps 
de colla sempre han tingut molt present i és el que jo vull transmetre. 

Quines sorpreses teniu preparades per a l'edició de l'aniversari! 
Aquest és un any molt especial i com a tal tenim preparades sorpreses dins i fora del correfoc. Hi haurà molt més foc amb 
la participació de la gent que ha passat per la colla però que ja no pot venir a totes les sortides. Se'ls demanarà que vinguin 
a fer de diables un dia més per celebrar aquests quinze anys. La mateixa setmana de la Festa Major també és farà un sopar 
de tota la colla amb els membres actuals i els antics. Organitzem un concurs fotogràfic sobre els Diables a la Festa Major; 
posteriorment es farà la tria i pels volts d'octubre una mostra amb les fotografies guanyadores en el marc d'una exposició 
sobre els Diables en el món festiu. 

Com les branques d'un arbre, 
el grup s'ha enriquit amb 
noves seccions i grups 
paral·lels i enguany els seus 
membres commemoren el 
quinzè aniversari. Per festejar-
ho, els Diables es mostren més 
decidits que mai a incendiar 
la ciutat. 

És el prototipus de l'home de 
festa. Ha flirtejat amb Blancs 
i Blaus, ha format part de la 
colla de Gegants, acompanya 
els Xics des dels seus orígens 
i ara, als seus vint-i-vuit anys, 
s'ha convertit en el flamant 
cap de colla dels Diables de 
Granollers, de la qual forma 
part des del 1990. 

Parlem de xifres! 
En un correfoc normal es cremen unes 700 carretilles i nosaltres aquest any en cremarem més del doble: 2.000 carretilles, 
100 francesos i unes 200 traques. El correfoc gros serà el primer, el de divendres; però com que hi ha gent que no pot venir 
aquest dia també farem especial el de dissabte. El recorregut serà el mateix, però hi haurà més gent cremant alhora. En el 
Sol (la figura que es fa davant de l'Europa i a la plaça de la Corona) hi haurà més diables i gairebé s'ha doblat el nombre de 
francesos, aquestes llances que fan el foc molt més intens i de més allargada. La carretillada final a la plaça Guillamet també 
augmentarà. 

n o v e s 
tecnologies 

Quina és la vostra percepció de la resposta del públic! Creieu que la Festa Major pot durar 
per sempre o pot arribar a morir d'èxit! 
Si fem cas dels números, cada any hi participa més gent. Ara com ara jo no li veig un sostre, no hi veig el límit. Qualsevol 
acte té èxit i hi ha prou públic per cobrir-los tots. Cada any es va innovant i la gent respon. Si Blancs i Blaus, l'Ajuntament i 
totes les entitats que col·laboren hi segueixen aportant coses noves jo crec que aquesta festa és imparable. Si s'adormen, 
si baixen el ritme i es refien que això va sol potser estarem uns anys més o menys estancats, sense millorar ni perdre, però 
a la llarga hi perdríem. 

i n f o r m a c i ó i 
assessorament 
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